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Protokollat 
over styrelsesmødet torsdag den 6. juli 2023 kl. 18.30 på Christian Paulsen-Skolen 
 
Til stede: Michael Kiel, Søren Harnow Klausen, Marie Werngreen, Mats Rosenbaum, Troels Kaysen, 
Moritz Butz, Udo Jessen, Andrea Heimrath, Paul Salwik, Anne Hahn-Ruempler, Lars Kofoed-Jensen, 
Petra von Oettingen, Søren Neess Priisholm, Daniel Dürkop og generalkonsul Kim Andersen  
 
Afbud: Jesper Andersen, Maureen Hölzl 
 
Desuden til stede:  
Kommende styrelsesmedlemmer: Philipp Bohk, Svend Wippich, Nicolaj Stage Jensen, Hauke 
Matthiessen, Björn-Ole Strichau. 
Til dagsordenspunkt 7: Linda Skrydstrup 
 
Protokolfører: Sabine Oetzmann 
 
Dagsorden: 
 
1.     Kort præsentation af den kommende Styrelses medlemmer 
2.     Ny forretningsorden og tankerne bag 
3.     Kodeks for styrelsesmedlemmer, præsentation og underskrift 
4.     Udvalg med repræsentation fra Styrelsen 
5.     Meddelelser og indkomne spørgsmål 
6.     Godkendelse af den åbne del af protokollatet fra styrelsesmødet den 1. juni 2023 
 
Udo Jessen bød velkommen. 
 
Dagsordenspunkter til orientering og evt. beslutning 
 
1. Kort præsentation af den kommende Styrelses medlemmer 
De nuværende og kommende styrelsesmedlemmer præsenterede sig. Også Driftsrådets formand og 
næstformand, Jonas Noack og Lars-Bo Hansen, præsenterede sig. 
 
2. Ny forretningsorden og tankerne bag 
Udo Jessen henviste til det udsendte bilag og bemærkede, at den nuværende styrelsesperiode har 
været præget af mere åbenhed og synlighed. For at få mere faste rammer blev der udarbejdet en ny 
forretningsorden, hvoraf der bl.a. fremgår, at der skal være et overdragelsesmøde og at deltagere ud 
over Styrelsen er direktionsmedlemmer og, ved behov, fagpersoner. Der er blevet åbnet op for, at 
møder kan afholdes virtuelt og at afstemningen kan foregå per mail.  
 
3. Kodeks for styrelsesmedlemmer, præsentation og underskrift 
Udo Jessen gennemgik og kommenterede bilaget. Han henviste til, at Styrelsen har en 
arbejdsgiverfunktion.  
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Andrea Heimrath supplerede med, at der på klausurmøderne især drøftes kommunikation. 
 
Herefter underskrev de kommende styrelsesmedlemmer kodeks. 
 
4. Udvalg med repræsentation fra Styrelsen 
Udo Jessen henviste til det udsendte bilag og gennemgik og kommenterede de enkelte 
arbejdsgrupper. 
 
Marie Werngreen foreslog, at der i dag udelukkende informeres for at give de nye 
styrelsesmedlemmer tid til at overveje  hvilken arbejdsgruppe de vil deltage i. Fordelingen kan så 
finde sted på mødet efter sommerferien. 
 
Svend Wippich spurgte, om man havde gjort sig tanker om emnerne verdensmål og bæredygtighed. 
 
Styrelsen blev enige om, at emnerne skal tilføjes på oversigten. 
 
Nikolai Stage Jensen spurgte, hvad man skal forholde sig til i IT-udvalget.  
 
Søren Harnow Klausen svarede, at der blev udarbejdet en IT-politik, der måske ikke er aktuelt 
længere.  
 
Lars Kofoed supplerede med, at vi har en intern IT-styregruppe, der har udvidet politikken, som vi 
nok bør tage op til revision engang. 
 
Daniel Dürkop henviste til, at politikken ligger på hjemmesiden. 
 
Petra von Oettingen bemærkede, at dagtilbudsområdet stadig ikke har fået tildelt en fast plads i 
Landeselternbeirat. Det vil de fortsat arbejde på. 
 
5. Meddelelser og indkomne spørgsmål 
Marie Werngreen meddelte, at hun har deltaget i Folkemødet på Bornholm den 15.-17. juni, hvor 
hun fik lov til at deltage i en forældredemokratidebat. Det var enormt spændende. Derudover var der 
en masse spændende debatter i mindretalsteltet og de unge elevambassadører vækker altid 
opmærksomhed. Hun opfordrede til, at andre styrelsesmedlemmer tager med næste år. 
 
Udo Jessen meddelte, at han har deltaget i indvielsen af tilbygningen ved Harreslevløkke 
Daginstitution den 16. juni og i afskedsreceptionen for Union-Banks direktør, Frank Baasch, den 29. 
juni. Derudover har han deltaget i Flensborg Avis’ generalforsamling den 30. juni. 
 
Lars Kofoed meddelte, at han på onsdag besøger det sidste dagtilbud og den sidste skole. Så har han 
været rundt til alle. Efter de sidste besøg vil han lave en sammenskrivning, som sendes til Styrelsen. 
Under besøgene kunne han fornemme, at der var stor interesse for online danskundervisning, så det 
er nok noget, der bliver lagt under Voksenundervisningen. 
 
Paul Salwik sagde, at der i maj måned har været en præsentation af Voksenundervisningen på Jes 
Kruse-Skolen. Også her var der stor opbakning til online-kurser i dansk. 
 
Philipp Bohk foreslog, at kommende online-kurser optages på video, så også andre forældre kan få 
glæde af dem. 
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Dagsordenspunkter til beslutning 
 
6. Godkendelse af den åbne del af protokollatet fra styrelsesmødet den 1. juni 2023 
Det udsendte protokollat blev godkendt med 9 ja-stemmer og 1 afholdelse. 
 
Formanden lukkede mødet. 
 
  


